
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2023-05-25 10:04:14

Guvernul a facut un prim pas pentru a reporni schema de ajutor de stat pentru

industria cinematografica

Ministrul Culturii, Lucian Romascanu, anunta ca Guvernul a facut "un prim pas legislativ" pentru a

reporni schema de ajutor de stat de tip "cash rebate" pentru industria cinematografica si ca din luna

septembrie ar putea fi platite datoriile anterioare.

"Una dintre artele extrem de bine reprezentate în lume, cu origine româneasca, este arta cinematografica. Din

2017, la sugestia Ministerului Culturii de atunci, am inaugurat o schema de ajutor de stat pentru industria

cinematografica, schema care se cheama în limba engleza 'cash rebate' si care înseamna de fapt rambursarea unui

procent din cheltuielile pe care investitorii în industria cinematografica, straini sau români din România, îi pot

primi înapoi. Din pacate, o perioada destul de lunga, de doi-trei ani de zile, aceasta schema a fost blocata. Astazi

am reusit un prim pas legislativ: transferul acestei scheme de ajutor de la Ministerul Antreprenoriatului si

Turismului catre Ministerul Culturii", a precizat ministrul, în cadrul unei conferinte de presa sustinute la finalul

sedintei de guvern.

El a mentionat ca în perioada imediat urmatoare vor fi elaborate normele de punere în aplicare, iar schema de

ajutor de stat va fi alimentata dupa rectificare. Astfel, la începutul lunii septembrie ar putea fi achitate datoriile

anterioare.

"Este o obligatie extrem de importanta a României. În momentul în care noi am avut aceasta schema pusa în

practica în 2018, producatori importanti au aplicat pentru primirea banilor respectivi. Din pacate, aproximativ 40

de firme (...), desi au aplicat, nu si-au primit banii. Suntem în masura sa anuntam ca vom repara aceasta situatie.

Undeva la începutul lunii septembrie vom fi în masura sa achitam primii bani din cei datorati, urmând de

asemenea sa punem în practica o noua schema de ajutor pentru industria cinematografica pentru 2023-2027", a

precizat Romascanu.

El i-a asigurat pe investitorii din industria cinematografica de faptul ca vor avea în România "un partener extrem

de important".

Ministrul Culturii, care a facut recent o vizita la Cannes, a precizat ca a avut întâlniri cu reprezentanti ai Centrului

National al Cinematografiei din Franta, ai Eurimages si ai unor case de productie internationale.

"Exista un interes fantastic pentru România. Noi, pe lânga faptul ca avem tot ce trebuie pentru productiile

cinematografice, avem oameni de talent, studiouri, tot ce tine de infrastructura productiei cinematografice... ne

lipsea exact acest lucru. Am dat de atunci vestea ca vom avea în aceasta saptamâna aceasta ordonanta de urgenta si

vreau sa va spun ca în momentul în care vom plati primii bani - sunt convins - vom avea solicitari extrem de

numeroase din partea producatorilor de film", a mai spus el.
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